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Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid bevoegd 

voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: Uitstroom leerkrachten in het BHG 

___________________________________________________________________________ 

 

Mijnheer het collegelid, 

 

Ik bevroeg u reeds eerder over de uitstroom van leerkrachten in de Nederlandstalige scholen in 

het Brussel. Eind februari kwam het onderwerp nog eens aan bod in een interview met Lieven 

Boeve en Koen Pelleriaux in De Morgen waarin ze hun bezorgdheid kenbaar maakten over het 

feit dat het probleem van de natuurlijke uitstroom van oudere leerkrachten door pensionering 

het probleem van het lerarentekort nog verder zal verergeren. Begin 2022 verscheen er ook een 

studie van de KU Leuven die waarschuwde voor de nakende pensioneringsgolf in het onderwijs 

die deze realiteit dus verder onderstreept.  

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

 Beschikt u over cijfers van het aantal leerkrachten dat sedert vorig schooljaar en dit 

schooljaar het Nederlandstalig onderwijs in Brussel heeft verlaten? ? Is de uitstroom 

versterkt of houdt Nederlandstalige scholen in Brussel dit schooljaar de leraars beter 

bij? Indien mogelijk graag een opsplitsing van de uitstroom op kleuter-, basis- en 

secundair onderwijs.   

 Hebt u zicht op het percentage leerkrachten die volledig met onderwijs stoppen en 

leerkrachten die stoppen met lesgeven aan Nederlandstalige scholen in Brussel maar 

ingaan op een aanbod van een school in Vlaanderen? Kan u schetsen hoe deze cijfers 

zich verhouden in vergelijking met andere centrumsteden? Zijn er opmerkelijke 

verschillen vast te stellen in deze verhouding? 

 Zijn de redenen van vertrek van de leerkrachten  uit het Nederlandstalig onderwijs in 

Brussel specifiek recent nog onderzocht?  

- Zo ja, kan u deze toelichten? Welke maatregelen zijn in functie hiervan reeds 

uitgevoerd of staan in de steigers voor de aanvang van het komende schooljaar?  

- Zo neen, onderneemt u stappen om hier een beter zicht op te krijgen?  

 In hoeverre hebben de Brusselse lerarenkorpsen te kampen met de pensioneringsgolf 

waar in Vlaanderen voor gewaarschuwd werd door oa. de KU Leuven? Beschikt u over 

prognoses die dit soort aangekondigde uitstroom in kaart brengen? 

 Bent u in overleg met de Vlaamse minister van Onderwijs over dit dossier? Zo ja, welke 

conclusies en acties nam u mee uit dit overleg? Zo neen, wanneer start dit overleg op ?  

Worden in de lerarenopleidingen specifieke maatregelen in dit verband genomen of is 

dit iets dat u in meeneemt in het overleg met de bevoegde minister? 

 Hebt u vandaag reeds impact kunnen waarnemen van de maatregelen die het College 

heeft ingevoerd om de uitstroom van leerkrachten uit het Nederlandstalig onderwijs in 

Brussel terug te dringen/de instroom te vergroten? Zo ja, welke impact is vast te stellen? 

Zo neen, wanneer plant u een evaluatie en welke indicatoren worden hierin 

meegenomen?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

Bianca Debaets 


